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V rámci své přednášky jste hovořil o nepravdách
v médiích ohledně dotací k projektu v Chotíkově.
Co jste měl na mysli a jaká je tedy skutečnost?

Vždy je zmiňován bohužel jiný stav, než je sku-
tečnost. Dotační proces je velice komplikovaný
a v médiích je o to víc dramatizován. V poslední do-
bě jsme všichni mohli číst zejména titulky ve znění,
že dotace pro ZEVO Chotíkov byla zamítnuta a po-
dobně. Projekt ZEVO Chotíkov je dobře a bezchybně
připraven, žádost o dotaci byla akceptována, bo-
hužel Evropská komise není spokojena s přístupem
ČR, zejména s tvorbou plánu odpadového hospo-
dářství a odpadové legislativy. Náš projekt si vzala
jako takové „beranidlo“ pro nátlak na ČR. Dosud
nebylo ze strany EK nijak definitivně rozhodnuto.

Jestli jsem dobře pochopil tak podle Vás laxní
přístup českého státu může za to, že se ZEVO
nerozvíjí. Můžete být konkrétnější?

Česká republika bohužel nemá žádnou dlou-
hodobější koncepci, která by umožnila rozvoj od-
padového hospodářství. Zařízení ZEVO jsou jed-
nou ze součástí tohoto systému a pokud se věci
nebudou řešit koncepčně, obtížně pak takováto
zařízení mohou vznikat. Je potřeba, aby tvorba
těchto systémů nepodléhala změnám politických
reprezentací, ale měla kontinuitu a tvořili ji zejmé-
na odborníci.

Je podle Vás šance získat peníze z EU bez toho, aniž
by Česko mělo plán odpadového hospodářství?

Myslím, že pokud ČR neudělá nějaký zásadní
krok a směrem k Bruselu nepošle významný sig-
nál, že se tu něco začíná dít, pak asi nejen náš
projekt zůstane bez podpory. Jen v Operačním

programu životního prostředí zůstane mnoho nevy-
čerpaných peněz. 

Předpokládám, že jste v kontaktu s mnohými ev-
ropskými úředníky. Jak hodnotí situaci v česku
ohledně nakládání s odpady? Projekt v Chotíko-
vě přece prošel náročným procesem posuzová-
ní, třeba i Jaspers. Chápu to dobře, že v Česku
již dávno nejde o kvalitu projektu?

Je to přesně tak. Projekt pozitivně ohodnotili
i experti Jaspers, což je vlastně odborná skupina
EK. Proti vlastnímu projektu nemá již nikdo nic.
Všechny doplňující dotazy byly vypořádány a pro-
jekt je připraven. To proč se Brusel dnes postavil
na zadní, je právě otázka nepřipravenosti ČR v ob-
lasti odpadového hospodářství.

Mimochodem, v jakém stádiu je nyní (polovina
dubna) projekt v Chotíkově? Co budete chtít
stihnout do konce roku 2014?

Nyní již probíhá vlastní výstavba, aktuálně pak
zakládání stavby. Máme zpoždění, ale vše bychom
chtěli stihnout do konce roku 2015. Letos v létě plá-
nujeme začít montovat vlastní technologii.

Uvedl jste, že investora čeká tato cesta: „zákon
o VZ - výběr lokality - výběr technologie – refe-
renda – komunikace – politika – dotace (možná)
– EIA – žaloby“. Která etapa je nejsložitější?

Já myslím, že všechny. Je to obrovsky složitý pro-
ces a žádnou etapu nelze podcenit. Pro takto složité
dílo je přítěží vlastní zákon o veřejných zakázkách.

Bude projekt v Chotíkově životaschopný i bez
dotace? Když řeknete, že ano, neodepíšete tak
definitivně možnost zisku dotace?

Bude. My jsme při schvalovacím procesu
předložili akcionáři i variantu projektu bez dotace.
Takto dílo bylo schváleno a životaschopné bude.
Samozřejmě celá ekonomika projektu bude horší.
I zástupci Bruselu a Ministerstva životního prostředí
ČR dnes ví, že se dílo začalo realizovat i bez schvá-
lené dotace a je s nimi průběžně vše konzultován.

Kde bude teplo z Chotíkova vlastně uplatněno?
Dodávka tepla bude uplatněna v soustavě

CZT v Plzni. Bude možně tak postupně utlumit čás-
tečně uhelné zdroje.

Která organizace je v současném stavu největším
odpůrcem výstavby, největším žalobníčkem a proč? 

Odpůrci jsou dnes již jen tzv. profesionální akti-
visté. Vyjadřují se pouze k vlastnímu procesu, vůbec
ne k technologii spalování a podobně. 

(čes)

Proč se Brusel postavil v otázce 
dotace pro Chotíkov na zadní? 
Jde o nepřipravenosti ČR v oblasti
odpadového hospodářství 
Jedinou aktuální realizací výstavby ZEVO v Česku je diskutovaný projekt v Chotíkově. O aktuálním stavu projektu se vyjádřil Jiří Holoubek, obchodně-
technický ředitel Plzeňské teplárenské, a.s.
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Aktuální stav výstavby ZEVO Chotíkov (snímek z počátku
března 2014)




